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Merksplas, 22 januari 2020 

Verslag 

Zitting van de OCMW-raad van  16 december 2019 

 

AANWEZIG: Frank Wilrycx, Burgemeester-Voorzitter 

Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, 

Schepenen 

Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf 

Verheyen, Tine Van der Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris 

Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan De Bie, Luc 

Holthof, Raadsleden 

Dries Couckhuyt, Algemeen directeur 

VERONTSCHULDIGD:  

  

1. Opmerkingen bij de notulen van vorige OCMW-raad. 

 

OCMW-raadslid Nele Daems wordt door loting aangeduid om als eerste de stem uit te brengen. 

Er zijn geen opmerkingen bij het verslag van de OCMW-raad van 18 november 2019. 

 

2. Personeelskaderwijziging. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Rechtspositiebesluit voor het Gemeente- en Provinciepersoneel van 7 december 2007 en het 

Rechtspositiebesluit OCMW-personeel van 12 november 2010; 

Feiten 

de bestaande personeelsformatie van de gemeente en OCMW Merksplas; 

de rechtspositieregeling van de gemeente en OCMW Merksplas; 

de nakende pensioneringsgolf; 

voorliggende personeelskaderwijziging met toelichting, organogram, functieomschrijvingen, 

aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden en evaluatiecriteria; 

Motieven 

het vervangen van personeelsleden die weldra op pensioen gaan; 

doorvoeren van rechtzettingen en optimalisaties; 

doorgroeimogelijkheden bieden; 

antwoord bieden aan nieuwe uitdagingen; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt wat een voltijds contractueel diensthoofd 

sociale zaken gaat doen, aangezien er al een algemeen directeur en adjunct algemeen 

directeur is bij het OCMW; 

schepen Leen Kerremans (Leefbaar) licht toe dat dit diensthoofd specifiek de sociale dienst zal 

coördineren terwijl de adjunct algemeen directeur een ruimere bevoegdheid heeft en ook 

verantwoordelijk is voor thuishulp, warme maaltijden, strijkatelier, lokaal opvanginitiatief, 

gezinszorg, mindermobielencentrale, huisvesting, sociale dienst, juridische dienst en 

onthaal/secretariaat; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) benadrukte dat zij opteert voor een uitbreiding 

van de maatschappelijk werkers zelf (de basis) in plaats van de top;  
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burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordde hierop dat de functie van 

adjunct algemeen directeur overeenkomt met die van OCMW-secretaris, maar dan met een 

andere naam. Vroeger was er ook een hoofd van de sociale dienst maar die is niet vervangen 

geworden. Bovendien is deze functie noodzakelijk omwille van het steeds meer uitgebreide 

takenpakket van het OCMW; 

Besluit Met 17 stemmen voor (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, 

Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf Verheyen, 

Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan 

De Bie), 2 stemmen tegen (Tine Van der Vloet, Luc Holthof) 

voorliggende personeelskaderwijziging voor gemeente en OCMW met toelichting, organogram, 

functieomschrijvingen, aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden en evaluatiecriteria goed te 

keuren voor wat betreft het gedeelte OCMW. 

 

3. Personeel. Wijziging rechtspositieregeling. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Rechtspositiebesluit voor het Gemeente- en Provinciepersoneel van 7 december 2007 en het 

Rechtspositiebesluit OCMW-personeel van 12 november 2010; 
het KB van 5 mei 2019 tot wijziging van diverse bepalingen betreffende de diverse verloven; 

Feiten 

de rechtspositieregeling van het personeel van de gemeente en OCMW van Merksplas; 

het voorliggende voorstel tot wijziging van de rechtspositieregeling ifv de opname van 1/10 

ouderschapsverlof of de flexibelere opname van opname ouderschapsverlof of bijstand omwille 

van medische redenen; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De rechtspositieregeling als volgt te wijzigen: 

  

Afdeling II. Ouderschapsverlof in het kader van de onderbreking van de 

beroepsloopbaan.  

  

Art. 287. § 1. Om voor zijn kind te zorgen heeft het personeelslid het recht om: 

- hetzij gedurende een periode van vier maanden de uitvoering van zijn volledige 

arbeidsprestaties te schorsen zoals bedoeld bij artikel 100 van de herstelwet van 22 januari 

1985 houdende sociale bepalingen; deze periode kan naar keuze van de werknemer worden 

opgesplitst in maanden; 

- hetzij gedurende een periode van acht maanden zijn arbeidsprestaties deeltijds verder te 

zetten in de vorm van een halftijdse vermindering zoals bedoeld in artikel 102 van 

voornoemde wet, wanneer hij voltijds is tewerkgesteld; deze periode kan naar keuze van de 

werknemer worden opgesplitst in periodes van twee maanden of een veelvoud hiervan; 

- hetzij gedurende een periode van twintig maanden zijn arbeidsprestaties deeltijds verder te 

zetten in de vorm van een vermindering met één vijfde zoals bedoeld in artikel 102 van 

voornoemde wet wanneer hij voltijds is tewerkgesteld; deze periode kan naar keuze van de 

werknemer worden opgesplitst in periodes van vijf maanden of een veelvoud hiervan. 

- hetzij gedurende een periode van veertig maanden zijn arbeidsprestaties deeltijds verder te 

zetten in de vorm van een vermindering met één tiende, zoals bedoeld in artikel 102 van 

voornoemde wet, wanneer hij voltijds is tewerkgesteld en mits akkoord van de werkgever; 

deze periode kan worden opgesplitst in periodes van tien maanden of een veelvoud hiervan. 

  

§ 2. Het personeelslid heeft de mogelijkheid om bij het opnemen van zijn ouderschapsverlof 

gebruik te maken van de verschillende modaliteiten vermeld in paragraaf 1. Bij een wijziging 

van opname vorm moet rekening worden gehouden met het principe dat één maand schorsing 

van de uitvoering van de arbeidsovereenkomst gelijk is aan twee maanden halftijdse 

verderzetting van de arbeidsprestaties en gelijk is aan vijf maanden vermindering van de 

arbeidsprestaties met één vijfde en aan tien maanden vermindering van de arbeidsprestaties 

met één tiende. 
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Het voltijds ouderschapsverlof kan voortaan in periode van een week of een veelvoud ervan 

opgenomen worden. Wanneer er geopteerd wordt voor de opname in weken dient men 

rekening te houden met het principe dat 4 maanden volledige schorsing gelijk is aan 16 weken 

volledige schorsing. Beschikt het personeelslid nog over een saldo van minder dan vier weken, 

dan kan het personeelslid het saldo opnemen zonder akkoord van de werkgever. 

Het deeltijds ouderschapsverlof kan vanaf nu af aan opgenomen worden in periodes van een 

maand of een veelvoud ervan. 

  

Afdeling III. Loopbaanonderbreking voor bijstand aan of verzorging van een zwaar 

ziek gezins- of familielid.  

  

Art. 297. § 1. Het hier bedoelde recht op volledige schorsing van de arbeidsprestaties wordt 

beperkt tot maximum 12 maanden per patiënt. 

De onderbrekingsperioden kunnen enkel opgenomen worden met periodes van minimum 1 

maand of maximum 3 maanden, aaneensluitend of niet, tot de maximumtermijn van 12 

maanden bereikt is. 

  

§ 2. Het hier bedoelde recht op vermindering van de arbeidsprestaties wordt beperkt tot 

maximum 24 maanden per patiënt. 

De periodes van vermindering van arbeidsprestaties kunnen enkel opgenomen worden met 

periodes van minimum 1 maand of maximum 3 maanden, aaneensluitend of niet, tot de 

maximumtermijn van 24 maanden bereikt is. 

  

§3. Het personeelslid kan het verlof voor medische bijstand opnemen voor kortere periodes 

dan één maand, mits het akkoord van de werkgever. Het personeelslid kan ervoor opteren om 

dit in te korten tot 1 week, 2 weken of 3 weken. Indien het personeelslid beschikt over een 

saldo van minder dan één maand, kan het personeelslid het saldo opnemen zonder akkoord 

van de werkgever.  

  

4. Meerjarenplan 2020-2025. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Besluit van de Vlaamse Regering betreffende de beleids- en beheerscyclus van de lokale 

besturen van 30 maart 2018; 

het Ministerieel Besluit van 26 juni 2018 tot vaststelling van de modellen en de nadere 

voorschriften van de beleidsrapporten, de rekeningstelsels en de digitale rapportering van de 

beleids- en beheerscyclus van de lokale besturen; 

Omzendbrief KB/ABB 2019/4 van 3 mei 2019 over de strategische meerjarenplannen 2020-2025 van de 

lokale en provinciale besturen volgens de beleids- en beheerscyclus; 

Feiten 

het voorliggend geïntegreerd meerjarenplan 2020-2025 van het OCMW en de gemeente 

Merksplas; 

het budget toont volgende cijfers in het laatste jaar 

Exploitatiesaldo:                                                            €      775.159,98 

Investeringssaldo:                                                         €    - 244.815,00 

Saldo exploitatie en investeringen:                                  €      530.344,98 

Financieringssaldo:                                                         €   - 558.713,09 

Budgettair resultaat boekjaar:                                         €    -  28.368,11 

Gecumuleerd budgettair resultaat vorig boekjaar:             €   1.662.991,58         

Gecumuleerd budgettair resultaat:                                   €   1.634.623,47      

Beschikbaar budgettair resultaat:                                    €   1.634.623,47      

       Autofinancieringsmarge:                                                 €     216.446,89: 

 

het advies van het managementteam; 

de toelichting door de burgemeester; 
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Adviezen 

aan de adviesraden werd het voorstel meerjarenplan 2020-2025 voorgelegd voor wat betreft 

het gedeelte dat voor hen relevant is; 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leesbaar) vat kort de beleidsvisie en de belangrijkste 

investeringen van het meerjarenplan 2020-2025 samen: 

De beleidsvisie van onze gemeente omvat volgende doelstellingen: 

    -    Een financieel gezonde gemeente 

- Een gemeente met een groot cultureel, sportief, toeristische en recreatief aanbod 

- Veel aandacht voor kinderen en jongeren met uitgebreide kinderopvang, 

jeugdvoorzieningen en degelijk onderwijs 

- Aandacht voor wonen voor alle bevolkingsgroepen, van jongelingen tot senioren 

- Een verdere uitbouw van het sociaal huis met een laagdrempelige werking 

- Een veilig Merksplas in samenwerking met de politiezone Noorderkempen en de 

brandweerzone Taxandria 

- Veel aandacht voor mobiliteit, milieu en ruimtelijke ordening 

- Ondersteuning van het personeel, draaischijf van het gemeentelijke beleid. 

Enkele voorbeelden van de belangrijkste investeringen voor de periode 2020-2025 zijn de 

bouw van assistentiewoningen met huisvesting voor EBEM en een publieke ondergrondse 

parking, reorganisatie van de bib met zelfuitleen-systeem, diverse wegenwerken, 

rioleringswerken en fietspaden, restauratie kolonie, renovatie van de kerk (toren en schip) 

en de modernisering van de woningen op Kern Lindendijk. Deze investeringen worden 

deels gefinancierd door subsidies en eigen middelen en deels door een lening die zal 

worden terugbetaald met de verhuur van assistentiewoningen en van de winkelruimte aan 

EBEM. Er komen geen nieuwe belastingen bij en de bestaande belastingen en retributies 

blijven ongewijzigd, dit is de aanvullende personenbelasting blijft 6.5% en de opcentiemen 

op de onroerende voorheffing blijven 692. Hierbij scoort Merksplas onder het Vlaams 

gemiddelde voor zowel de aanvullende personenbelasting (7.20%) en de opcentiemen op 

de onroerende voorheffingen (880). burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) 

benadrukt het zeer positieve resultaat van de twee belangrijkste financiële parameters in 

het meerjarenplan, met name de autofinancieringsmarge en het beschikbaar budgettair 

resultaat; 

gemeenteraadslid Tine Van der Vloet (N-VA) vindt het meerjarenplan met de bijbehorende 

financiering toch niet zo duidelijk. 'Welke middelen zijn voorzien voor initiatieven rond land- en 

tuinbouw of toerisme?'; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) onderstreept dat Merksplas investeert in 

toerisme met de restauratie van de kolonie, kerstwandelingen, het voorzien van 

accommodatie, ... Wat betreft de land- en tuinbouw heeft de gemeente Merksplas als enige 

gemeente een zone afgebakend voor glastuinbouw; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) hoort nu allemaal initiatieven die al bestaande zijn en 

vroeg naar de nieuwe initiatieven in het meerjarenplan; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt hierop dat de nieuwe initiatieven 

rond land- en tuinbouw zich voornamelijk zullen focussen op de meerwaarde van het behoud 

van de open ruimte door opmaak van een ruimtelijk uitvoeringsplan en op het terugdringen 

van de uitstoot van stikstof; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) leest dat het welzijn van de burger met hierbij 

een maximale ondersteuning van de verengingen ook een thema was in het meerjarenplan, 

maar wat omvat dit?; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) licht toe dat in het meerjarenplan 2020-

2025 nu minder aandacht wordt gegeven aan de gebouwen, aangezien infrastructuur de 

afgelopen jaren al uitvoerig aan bod is gekomen. Waar men nu probeert op te focussen is 

kunst, recreatie, amusement en dit onder impuls van 5 à 6 werkgroepen; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) verwijst als voorbeeld naar de bevrijdingsfeesten; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) informeert naar initiatieven voor kansgroepen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) merkt op dat deze kansgroepen zijn 

meegenomen in de algemene werking met aandacht voor seizoensarbeiders, natuurwerk en 

weder-integratie van gedetineerden via groenonderhoud. Dit is trouwens één van de 

aandachtspunten bij het Sociaal Huis; 
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gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) stelt dat het meerjarenplan een holle tekst is en 

tekortschiet in het staven van de doelstellingen met voorbeelden; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vindt het meerjarenplan eveneens vaag en wil graag 

begrijpbare data op niveau van de acties; 

gemeenteraadslid Jan de Bie (Groen) meldt dat het bij de wet verplicht is om een toelichting 

van acties weer te geven; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft te kennen dat de concrete voorbeelden 

terug te lezen zijn in de investeringslijst en dat deze een detailoverzicht weergeeft op de euro 

nauwkeurig. Alle acties, inclusief de toelichting, zijn terug te vinden op het intranet in een 286 

pagina's tellend overzicht en het beleid is samengevat op 6 pagina’s; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vindt de manier van budgetteren gek in het 

meerjarenplan en hij mist de vooruitblik voor de komende zes jaar. Het lijkt wel meer een 

éénjarenplan; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) verklaart dat in het meerjarenplan alle 

budgetten in 2020 worden vastgelegd in plaats van verspreid over de jaren heen. Zo zijn 

inderdaad alle investeringen gebudgetteerd in 2020 dit omdat projecten zo van start kunnen 

gaan. Zo heeft de gemeente een duidelijk overzicht van de algemene middelen en het 

takenpakket dat nodig is om projecten succesvol te realiseren; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) merkt op dat er in het personeelsbudget geen evolutie 

zit; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat er wel degelijk evolutie in zit, maar 

dit niet in precieze getallen kan worden uitgedrukt. Zo staan er in het personeelskader 

wijzigingen aan te komen in functie van de vervanging van werknemers die op pensioen gaan. 

Het budget is geteld op de toekomstige werknemers (die van een hoger niveau zullen moeten 

zijn) en de huidige werknemers; 

gemeenteraadslid Boris Kersemans (Leefbaar) zegt tevreden te zijn dat de vernieuwing van de 

vloer in jeugdhuis Zigzag in het meerjarenplan staat en informeert naar de timing en 

materiaalkeuze; 

schepen Leen Kerremans (Leefbaar) antwoordt dat dit in samenspraak met de technische 

dienst en de jeugd zal gebeuren; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) vindt geen adviezen terug van de adviesraden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) zegt dat deze wel ter beschikking zijn van de 

gemeenteraadsleden; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) informeert naar het Kempens Landschap en de 

kolonie; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft te kennen dat er deze vrijdag voor 

kerst een overleg plaatsvindt met Kempens Landschap voor de invulling van de 

herbestemming; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) uit haar bezorgdheid omtrent veiligheid en de 

werking van de brandweer. Zij zou graag een toelichting krijgen van de korpschef van de 

brandweer; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) acht dit mogelijk; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) informeert naar de signalisatie voor ondernemers in de 

KMO-zone en de kolonie; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) laat weten dat na veel overleg met de 

Gemeentelijke Adviesraad Verkeer (GAV) en Unizo er op korte termijn bewegwijzering zal zijn, 

met indien gewenst aangevuld met een zuil voor het bedrijf in dezelfde lay-out; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) heeft vragen bij het budget van 13.000 euro voor het 

uitbouwen van de website en vroeg zich af of de communicatie van Merksplas ook niet wat kan 

worden gemoderniseerd; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat de ICT-dienst momenteel op een 

laag pitje staat vanwege het buiten strijd zijn van de ICT’er. Indien nodig kan dit budget 

verhoogd worden. Er is momenteel een vacature voor een nieuwe communicatieambtenaar die 

ook in zal staan voor de verdere professionalisering van de communicatie; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) benadrukt opnieuw dat hij visie mist in dit 

meerjarenplan; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) leest op een pagina 10 dat bij een bevraging van de 

Spetsers de dienstverlening en de infrastructuur als positief wordt ervaren en vroeg zich af om 

welke bevraging het gaat; 
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burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) licht toe dat deze bevraging dateert van de 

vorige legislatuur, en dat deze bevindingen zowel in kranten als in de gemeentelijke 

profielschets te lezen zijn; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) suggereert een tevredenheidsonderzoek bij de klanten; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) verwijst naar de noodzaak van digitalisering; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) beaamt de meerwaarde van digitale toegang 

naar eerstelijnsdiensten en van thuis uit documenten opvragen. Door ziekte van de ICT’er 

loopt dit wat vertraging op en is de vraag natuurlijk of één persoon voldoende is voor dit alles; 

gemeenteraadslid Tine Van Der Vloet (N-VA) heeft vragen bij de personeelsbezetting van de 

kolonie; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) merkt op dat het medebeheer van de kapel door een 

externe firma gebeurt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) benadrukt dat de gemeente Merksplas zich 

gelukkig prijst met de samenwerkingsverbanden en de vrijwilligers waardoor de noodzakelijke 

personeelsbezetting beperkt is; 

schepen Karel Lenaerts zei even heel duidelijk dat Merksplas veel heeft gedaan en nog veel zal 

gaan doen: het gemeentehuis is het eerste openbaar gebouw op groen gas, binnenkort komt 

er een klimaatneutrale wijk, het asbestproject waarbij tot 13.000 ton asbest gratis werd 

opgehaald, module 10 herinrichting schoolomgevingen, investeringen van de kolonie, ¾ van 

het buitengebied is ingericht door ruilverkavelingen, bezig met aanleg van het laatste fietspad 

Steenweg op Weelde en dan fietspaden langsheen alle gewestwegen, gemeenschapscentrum, 

rusthuis, assistentiewoningen; 

Besluit Met 15 stemmen voor (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, 

Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Evelien Willems, 

Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen), 4 stemmen tegen 

(Jef Schoofs, Tine Van der Vloet, Jan De Bie, Luc Holthof) 

Goedkeuring te hechten aan het  meerjarenplan 2020-2025 voor wat betreft het gedeelte wat 

betrekking heeft op het OCMW. 

 

5. rondvraag 

Wetgeving 

Ingevolge artikel 31 en artikel 74 van het decreet lokaal bestuur en artikel 11 van het 

huishoudelijk reglement van de OCMW-raad wordt aan de raadsleden de mogelijkheid geboden 

aan het vast bureau vragen te stellen. 

 

- 

 

Aldus gedaan en beslist in zitting datum als ten hoofde. 

 

   

De Algemeen directeur,  De Burgemeester-Voorzitter, 

   

Dries Couckhuyt  Frank Wilrycx 

 


